



Akutschäden an der Skelettmuskulatur nach Bupivacain-Applikation. ▶ Seite 118

Leitthema Main topic

- P. Conzen
Einführung zum Thema: Lokalanästhesie und die Büchse der Pandora 117
 Introduction to the topic: Local anaesthesia and Pandora's box
- W. Zink · B. Sinner · Y. Zausig · B.M. Graf
Myotoxizität von Lokalanästhetika. Experimenteller Mythos oder klinische Wahrheit? 118
 Myotoxicity of local anaesthetics. Experimental myth or clinical truth?

Originalien Originals

- C. Bauer · S. Kreuer · R. Ketter · U. Grundmann · W. Wilhelm
Remifentanil-Propofol versus Fentanyl-Midazolam-Kombination bei intrakraniellen Eingriffen. Einfluss von Anästhesietechnik und Intensivanalosedierung auf Beatmungszeiten und Dauer des Intensivaufenthalts 128
 Remifentanil-propofol versus fentanyl-midazolam combinations for intracranial surgery. Influence of anaesthesia technique and intensive sedation on ventilation times and duration of stay in the ICU
- C. Wiese · U. Bartels · D. Ruppert · M. Quintel · B.M. Graf · G.G. Hanekop
Notärztliche Betreuung von Tumorpatienten in der finalen Krankheitsphase 133
 Treatment of oncology patients in the final stadium of disease by prehospital emergency physicians

Kasuistiken Case reports

- M. Platzer · E. Trampitsch · R. Likar · C. Breschan · H.-V. Schalk
Kardiopulmonale Reanimation nach Heroinintoxikation und Hypothermie 141
 Cardiopulmonary resuscitation after heroin intoxication and hypothermia

Notfallmedizin Emergency medicine

- H.G. Lienhart · V. Wenzel · J. Braun · V. Döriges · M. Dünser · A. Gries · W.R. Hasibeder
 M. Helm · R. Lefering · T. Schlechtriemen · H. Trimmel · H. Ulmer · W. Ummenhofer
 W.G. Voelckel · C. Waydhas · K. Lindner
Vasopressin zur Therapie eines therapierefraktären traumatisch-hämorrhagischen Schocks. Die VITRIS.at-Studie 145
 Vasopressin for therapy of persistent traumatic hemorrhagic shock. The VITRIS.at study

Intensivmedizin Intensive care medicine

- R.-P. Vonberg · I.F. Chaberny · A. Kola · F. Mattner · S. Borgmann · M. Dettenkofer
 D. Jonas · A.-M. Fahr · I. Klare · G. Werner · K. Weist · C. Wendt · P. Gastmeier
Prävention und Kontrolle der Ausbreitung von Vancomycin-resistenten Enterokokken. Ergebnisse eines Workshops der Deutschen Gesellschaft für Hygiene und Mikrobiologie 151
 Prevention and control of the spread of vancomycin-resistant enterococci. Results of a workshop held by the German Society for Hygiene and Microbiology

Titelbild: Mathias Ernert, Gynäkologische Gemeinschaftspraxis Fernau-Lupp, Bruchsal